



文件编号： 6701048/2026/SSCD/MSS/EWS

2026 年 3 月 17 日

附件： 2（仅以英文提供）

主题： 贵机构专家出席 ET-WSG 第二次面对面会议（2026 年 4 月 27 日至 5 月 1 日，瑞士日内瓦）

要求采取的行动： 请确认贵机构专家是否参会，若出席，是否寻求 WMO 资助

尊敬的先生/女士，

我谨通知您，多灾种预警与服务提供技术指导意见专家组（ET-WSG）<sup>1</sup>第二次面对面会议将于 2026 年 4 月 27 日至 5 月 1 日在瑞士日内瓦 WMO 总部举行。会议重点是起草《预警服务技术规则实施指南》。

请参阅随附的概念说明（附件 I），内含会议目标和安排等详细信息。

因贵机构专家一直在参与制定《预警服务技术规则》（附件 II – 起草小组成员），他们继续参与这一过程非常珍贵。我谨此正式邀请您指定的专家出席本次重要会议。敬请确认他们能否出席。

根据 WMO 总则第三十一条（《基本文件第 1 号》（WMO-No.15））：“组成机构附属机构和其他机构的成员出席这些机构届会的费用通常须由其所属的会员或国际组织承担”。因此，望相关费用由贵政府承担。

若贵政府或组织不能支付贵机构专家出席会议的全部费用，WMO 准备考虑根据 WMO 的规则和程序，为此提供资助，包括国际机票（经济舱）和会议期间的每日生活津贴（DSA）。

---

<sup>1</sup> 多灾种预警与服务提供技术指导意见专家组（ET-WSG）将更名为规则专家组（ET-REG）。

致： WMO 阿根廷、中国、古巴、埃塞俄比亚、法国、中国香港、印度、印度尼西亚、日本、肯尼亚、摩洛哥、尼日利亚、阿曼、瑞士、联合王国、美利坚合众国常任代表（有限分发）

抄送： ET-WSG 成员  
SC-MMO 主席

关于非工作人员的保险范围，谨请您注意以下几点：

获准由本组织出资旅行和/或从 WMO 领取 DSA 的非 WMO 工作人员须确保其对代表本组织公务旅行和出席会议期间因死亡、疾病或伤害发生的费用完全负责。因此，他们须全权负责为这些会议和活动期间安排人寿、健康、意外和任何其他形式的足额保险。

WMO 的责任仅限于代表本组织从事服务或出席会议，由伤害和疾病福利保险覆盖，该保险有限覆盖医疗、急诊和补充公务差旅费。

待确认参会后，将提供其他后勤信息。

如您同意，请于 **2026 年 3 月 20 日**前尽早通知 WMO 秘书处 [wmo@wmo.int](mailto:wmo@wmo.int) 并抄送 Muhibuddin Usamah 博士 ([musamah@wmo.int](mailto:musamah@wmo.int)) 贵机构专家能否出席上述会议。另请说明是否申请资助，并说明所需资助类型（差旅费、每日津贴或两者皆需）。若由 WMO 支付旅费，WMO 秘书处将做行程安排，详细信息将适时直接发送贵机构专家。

谨上



寇·巴雷特女士  
代秘书长

## CONCEPT NOTE

### **The second in-person meeting of the Expert Team on Multi-Hazard Early Warning and Service Delivery Technical Guidance (ET-WSG) – Drafting the Guide to Implementation of the Technical Regulations on Early Warning Services**

**Geneva, Switzerland, from 27 April to 1 May 2026**

#### **Background**

The World Meteorological Congress, at its Extraordinary Session in 2025, adopted the Technical Regulations on Early Warning Services (EWS-TR). This landmark achievement strengthens the United Nations Early Warnings for All (EW4All) initiative by establishing internationally agreed standards and recommended practices to ensure that early warning services are reliable, interoperable, impact-based and people-centred.

Following its adoption, attention now turns to supporting Members in the effective implementation of the EWS-TR provisions. To this end, the development of a dedicated Guide for Implementation is required. The Guide will provide practical orientation, explanatory material and illustrative examples to assist Members in translating regulatory provisions into operational practice at national and regional levels.

#### **Purpose of the meeting**

WMO will convene the second in-person meeting of ET-WSG at the WMO headquarters in Geneva, Switzerland, from 27 April to 1 May 2026, from 0900 to 1700 CEST (0700 to 1500 UTC).

As part of this meeting, participants will contribute to the drafting of the Guide for the Implementation of the Technical Regulations on Early Warning Services. The meeting will be conducted primarily as an in-person session. Selected agenda items may be organized in a hybrid format to facilitate the participation of members who are unable to attend in-person.

#### **Objectives**

The main objective of the meeting is to advance the preparation of a structured, practical and user-oriented guide to support WMO Members in implementing the Technical Regulations on Early Warning Services. Specifically, the meeting will:

- (1) As a follow-up to the preparatory work already undertaken, confirm the overall structure, narrative framework and methodological approach of the Guide to ensure clarity, coherence and usability;
- (2) Finalize the detailed draft content to the extent possible;
- (3) Define the consultation strategy and engagement process with regional associations, including modalities for gathering feedback (for example, regional webinars facilitated by the drafting team members);
- (4) Review and progress the road map and timeline for finalization and submission of the Guide through the appropriate WMO governance mechanisms.

#### **WMO Secretariat Contact Persons:**

- (1) Andrew Tupper, Chief, Early Warning Services Section ([atupper@wmo.int](mailto:atupper@wmo.int))
  - (2) Muhibuddin Usamah, Scientific Officer, Early Warning ([musamah@wmo.int](mailto:musamah@wmo.int))
-

**LIST OF PARTICIPANTS (EXPERT TEAM)**

**The second in-person meeting of the Expert Team on Multi-Hazard Early Warning and Service Delivery Technical Guidance (ET-WSG) – Drafting the Guide to Implementation of the Technical Regulations on Early Warning Services**

**Geneva, Switzerland, from 27 April to 1 May 2026**

<b>Name</b>	<b>Country</b>	<b>Email</b>
Ms Carolina Cerrudo	Argentina	<a href="mailto:ccerrudo@smn.gob.ar">ccerrudo@smn.gob.ar</a>
Dr William Lang	United Kingdom	<a href="mailto:will.lang@metoffice.gov.uk">will.lang@metoffice.gov.uk</a>
Dr CHONG Sze Ning	Hong Kong, China	<a href="mailto:snchong@hko.gov.hk">snchong@hko.gov.hk</a>
Dr Saskia Willemse	Switzerland	<a href="mailto:saskia.willemse@meteoswiss.ch">saskia.willemse@meteoswiss.ch</a>
Ms Fatima Sabai	Morocco	<a href="mailto:sabai.fatima@marocmeteo.ma">sabai.fatima@marocmeteo.ma</a>
Chali Debele	Ethiopia	<a href="mailto:chalidebu@gmail.com">chalidebu@gmail.com</a>
Dr Soma Sen Roy	India	<a href="mailto:senroys@gmail.com">senroys@gmail.com</a>
Mr Emmanuel Cloppet	France	<a href="mailto:emmanuel.Cloppet@meteo.fr">emmanuel.Cloppet@meteo.fr</a>
Dr Eniola Olaniyan	Nigeria	<a href="mailto:olaniyan_eni@yahoo.com">olaniyan_eni@yahoo.com</a>
Ms Ida Pramuwardhani	Indonesia	<a href="mailto:idapramuwardani@gmail.com">idapramuwardani@gmail.com</a>
Prof. Xiaotu Lei	China	<a href="mailto:leixt@typhoon.org.cn">leixt@typhoon.org.cn</a>
Dr Jose Rubiera	Cuba	<a href="mailto:rubiera.jose@gmail.com">rubiera.jose@gmail.com</a>
Mr Shamal Clarke	Kenya	<a href="mailto:Shamal.Clarke@gov.ky">Shamal.Clarke@gov.ky</a>
Mr Tom Evans	USA	<a href="mailto:tom.evans@noaa.gov">tom.evans@noaa.gov</a>
Mr Mahmood Al-Khayari	Oman	<a href="mailto:m.alkhayari@met.gov.om">m.alkhayari@met.gov.om</a>
Mr YEUNG Hon Yin	Hong Kong, China	<a href="mailto:hyyeung@hko.gov.hk">hyyeung@hko.gov.hk</a>
Ms Yohko Igarashi	Japan	<a href="mailto:y_igarashi@met.kishou.go.jp">y_igarashi@met.kishou.go.jp</a>
Dr Di Zhang	China	<a href="mailto:zhangdi@cma.gov.cn">zhangdi@cma.gov.cn</a>